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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi OVI. törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a
Nemzetgazdasági Minisztériumot vezet ő miniszterhez mint a tárgyban illetékes minisztérium
irányítójához

„Mikor lépnek fel végre a vagyonvédelmi cégek csalásaival szemben? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr!

Azért fordulok Önhöz, mivel a Belügyminisztériumtól nem kaptam érdemi választ a témában
benyújtott kérdésemre, bízom benne, hogy ezúttal másként lesz . Egy olyan problémára
szeretnék rávilágítani, mely már évek óta megoldatlan . Legutóbb a Vas Népe hasábjain jelent
meg egy olvasói levél a témában. Ebből idéznék.

„Olyan súlyos problémára szeretném felhívni a figyelmüket, amely jelen van a mindennap i
életben, mégsem történik semmi ezen a területen . A feketemunka egyik fellegváráról van szó ,
amely a személy- és vagyonvédelemről szól. A környeztemben több olyan ember is van
(őrök), akiknek a munkaviszonyában súlyos hiányosságok vannak . Mégpedig a bejelentéssel ,
illetve a járulékok be nem fizetésével kapcsolatban .



Sajnos én is köztük vagyok. Mint köztudott, az adóhivatal kiküldi az értesítést, amely arró l
szól, hogy mennyi munkaviszonya van az illet őnek. Azonban azzal a ténnyel kel l
szembesülni, hogy évek hiányoznak a munkában eltöltött időből, ez pedig abból adódik, hog y
a biztonsági cégek nem fizetik be a járulékokat, adókat . Nem nehéz kitalálni, hogy kinek a
zsebébe vándorolnak ezek a pénzek.

Súlyos visszaélések vannak a szabadság, illetve a táppénzek jogszer ű kifizetésével. Az
üzletek, illetve a telephelyek őrzésében tevékenyen részt vesznek a katonaságtól és a
rendőrségtől leszerelt személyek. Ők és a főállású biztonsági őrök szinte mindegyike
négyórás bejelentéssel szolgálnak, közben 12-24 órás szolgálat van . Így országszerte jelentős
bevételtő l esik el az állam, itt ugye felmerül a költségvetési csalás esete is .

Ismertek a médiából származó hírek, amelyek arról szólnak, hogy mekkora összegek t űnnek
el. Három éve körülbelül ötmilliárd forint összeg ű pénzt csaltak el, amelyekből
magánrepülőgépet, luxusautókat, drága arany ékszereket vettek. Tavaly Siófokról érkezett
olyan hír, hogy 600 millió forintot sikkasztottak az őrök pénzének eltüntetésével.

Felmerül a kérdés, hogy miért nem történik feljelentés . Sajnos a főállású biztonsági őrök féltik
a munkahelyüket, mert erre a kevés pénzre is szükségük van . Profi maffiamódszerre l
működnek, amelyek kihasználják a helyzetet. De vajon az arra jogosult hatóságok bele - -
mernek-e nyúlni a darázsfészekbe? Ismert, hogy olyan magas pozícióban lév ő személyek
működtetik e tevékenységet, akikhez nem érhet el a törvény keze !

Megpróbáltam egy kicsit rávilágítani erre az ezreket érintő problémára, de tudom, hogy nem
sok esély van a helyzet rendezésére. Ha valamilyen módon nyilvánosságot kapna e levél ,
óriási felháborodás fog történni az érintett vezet őktő l . Erre számítok .

Sajnos arra van a legnagyobb esély, hogy továbbra is működik e tevékenység. Hogy mi lenne
a megoldás? A hatóságoknak szigorúbban kellene ellenőrizni, hiszen nap mint nap
szembesülünk agyal, hogy a biztonsági cégek törvénytelenségeket követnek el . Ki vagy mi
fogja megállítani ezt a folyamatot? Véleményem szerint az lenne a megoldás, ha az arra
illetékes szervek, illetve hatóságok havonta ellen őriznék a járulékok és az adók befizetését,
valamint felügyelnék a tényleges szolgálatot . Ugyanis a szolgálatok 99 százaléka feketé n
működik. Négyórás bejelentések mögött 12-24 órás szolgálat m űködik ."

A fentieken túl további problémát jelent, hogy a maximálisan engedélyezett egy alvállalkozó t
ezek a cégek munkaerő-kölcsönzőkkel játsszák ki. Nem ritka, hogy egy őr akár egy év
leforgása alatt 4-5 ilyen munkaerő-kölcsönzőnél megfordul, mivel ha egyre rászáll az
adóhatóság, átrakják őt egy másikhoz, amelynek sokszor még rendes címe sincs, csupá n
helyrajzi száma.

Ezen felül rendszeresen elmarad a cafeteria, a szabadság és az ünnepnapok kifizetése . Sok
helyen a munkaruhát is a dolgozók fizetéséb ől vonják le. A kérdésben felmerül a
fővállalkozók komoly felelőssége .



Tisztelt Miniszter Úr !

— Mikor lépnek fel végre ezzel a bődületes csalássorozattal szemben?

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017. március 31 .

Tisztelettel :

Bana Tibor
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